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NIEUWSBRIEF BRONCKHORST 
 

 
 
Beste VVD’ers in Bronckhorst 
 
Aan het einde van het jaar is het gebruikelijk terug te blikken wat er zoal gebeurd en bereikt is. 
Zodoende hieronder een beknopt overzicht.  
 
VVD Bronckhorst sluit aan bij netwerk Achterhoek 
Nieuwjaarsreceptie 10 januari. 
Vanaf 1 januari 2025 is het zover. Dan gaat VVD Bronckhorst over van netwerk De Graafschap naar 
netwerk Achterhoek. Hierin zijn dan de afdelingen Berkelland, Doetinchem, Oude IJsselstreek, Oost-
Gelre, Winterswijk, Aalten en Bronckhorst verenigd. 
Politiek gezien heeft VVD Bronckhorst meer gemeenschappelijks met netwerk Achterhoek, ook al 
door de samenwerking van dezelfde gemeenten als 8RHK ambassadeurs in Regio Achterhoek, 
waarin de VVD fracties zoveel mogelijk gezamenlijk optrekken. 
Na goedkeuring voor de overstap van het landelijk bestuur en netwerk Achterhoek ging de 
vergadering van netwerk De Graafschap op 27 november eveneens akkoord. Het financiële aandeel 
van Bronckhorst in De Graafschap verhuist mee. 
Op 10 januari is er ter kennismaking met netwerk Achterhoek een Nieuwjaarsreceptie. De tijd en de 
lokatie zullen zo spoedig mogelijk bekend worden gemaakt. 
Liberale collega’s, kennissen, vrienden/vriendinnen zijn ook van harte welkom!  
 
Energietransitie. 
Wat er vooraf ging 
In 2019 werd voor het eerst de Routekaart Energieneutraal Bronckhorst gepresenteerd. 
In 2021 stemt de Raad in, met eigen voorwaarden rond participatie, gezondheid en landschap en 
gaat akkoord met één locatie voor windmolens, te weten Eldrik. Tevens wordt een moratorium 
ingesteld op aanvragen voor het plaatsen van windmolens ter afwachting van nieuwe onderzoeken 
naar invloeden op de gezondheid van omwonenden. 
Jaar op jaar werd het moratorium voor windmolens verlengd door onduidelijkheid over de 
gezondheidsinvloeden en onduidelijkheid over participatie. 
In maart 2024 volgt de Herijkte Routekaart 2024-2030. Ook deze Routekaart was niet naar 
tevredenheid van de Raad. Met substantiële input van de VVD werd een ordevoorstel aangenomen 
waarin het College de opdracht kreeg vóór eind 2024 een aantal aspecten te verduidelijken, 
waaronder hoe participatie wordt vorm gegeven en welke technieken een haalbare oplossing zijn in 
Bronckhorst voor grootschalige opwekking. Na aanpassingen werd de Herijkte Routekaart in juli 2024 
door de Raad aangenomen met stemmen voor van de VVD. 
Besluiten in december 
Als uitvloeisel van het ordevoorstel ontving de Raad in december het rapport over duurzame 
technieken voor grootschalige opwekking die potentieel haalbaar zijn in Bronckhorst. Het rapport 
maakt duidelijk, dat windmolens en in principe ook zonneparken thans de enige serieuze opties zijn, 
waarbij aangetekend, dat grote zonneparken door netcongestie en provinciale politiek voorlopig van 
de baan zijn. 
Met ruime meerderheid (alleen GBB tegen) is het rapport met de conclusies en het beëindigen van 
het moratorium op windmolens per 1 januari 2025 door de Raad aangenomen. Wel met voorwaarde, 
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dat de nieuwe strengere eisen aan windmolens ten aanzien van de gezondheid, die bij het Parlement 
liggen ter goedkeuring midden 2025, van toepassing zullen zijn. Ook het addendum over participatie 
bij grootschalige opwekking kreeg de goedkeuring van de Raad. 
De VVD pleit al jaren voor goed onderbouwde stappen naar duurzame opwekking, maar vraagt ook al 
jaren om stappen voorwaarts in plaats van besluiteloos praten. Dankzij het ordevoorstel van maart is 
er een duidelijk kader voor participatie en hernieuwde bevestiging, dat windmolens noodzakelijk zijn 
om aan onze afspraken (met anderen) en eigen duurzaamheidsambities te voldoen. In het laatste 
halfjaar zijn voldoende bezwaren van de VVD weggenomen, waardoor vóór stemmen reëel was. 
Hoe verder? 
Het is volstrekt niet zo, dat nu de weg helemaal vrij is om windmolens te plaatsen. Dat kan pas als 
aan alle eisen van een op te stellen omgevingsvergunning is voldaan. Juist in dat traject wordt van de 
omwonenden gevraagd mee te denken en deel te nemen aan de gesprekken met de initiatiefnemers, 
de belanghebbenden en de gemeente. Die gesprekken leiden tot het opstellen van de voorwaarden 
voor de omgevingsvergunning, die tenslotte door de Raad moet worden goedgekeurd. Wordt vervolgt! 
 
Woonvisie 
In de vorige coalitie is de omslag gemaakt van de krimpgedachte, waarin huizenbouw onverantwoord 
werd geacht, naar juist bouwen om het ernstige tekort aan woningen te compenseren. Door de vele 
beperkende regels kwam dit moeizaam van de grond. Al jaren pleit de VVD voor ruimere 
voorwaarden om te kunnen bouwen. Begin van het jaar was er een bouwinitiatief waarvan een 
meerderheid van de Raad, inclusief de VVD, vond dat het mogelijk zou moeten zijn, maar volgens het 
College in strijd met de regels uit 2019. De wethouder zegde een revisie van de Woonvisie toe. Deze 
Herijkte Woonvisie werd in december door de Raad goedgekeurd. Weer een stap vooruit om meer 
bouwplannen te kunnen goedkeuren. Voor de VVD zou er nog wel meer mogen.  
VVD raadslid Daniëlle Rouwen verwoordde het in de raadsvergadering van 18 december als volgt: 

Wonen is meer dan vier muren en een dak. Het gaat om een thuis, kansen voor jong en oud, en 
om het behouden van het unieke karakter van onze gemeente. De Herijkte Woonvisie zet goede 
stappen, maar er is ruimte voor verbetering.  
Als VVD Bronckhorst willen we vooral kijken naar wat wél kan, met een focus op innovatie, 
snelheid en betrokkenheid. 
De vergrijzing en de groei van kleine huishoudens vragen om actie. Ouderen hebben behoefte aan 
gelijkvloerse woningen in diverse prijsklasses, wat de doorstroming op gang kan brengen. Voor 
starters moeten we inzetten op betaalbare woningen. Maar vergeet daarbij ook de andere soorten 
woningen niet uit het oog en wees niet bang voor verstening in het buitengebied!! 
Blijf die ruimte bieden, zet in op innovatie zoals modulair en circulair bouwen. Dit biedt kansen 
voor duurzaamheid en versnelling. Want woningbouw kan niet langer wachten! 
Daarnaast moeten we weerstand zien te voorkomen, door bewoners en belanghebbenden vroeg 
in het proces te  betrekken. Transparantie en goede communicatie bouwen vertrouwen en zorgen 
dat plannen soepel kunnen worden uitgevoerd. Door inwoners te informeren en mee te laten 
denken, voorkomen we bezwaarprocedures en vertraging. 
Tot slot, voorzitter, Deze woonvisie biedt een basis, maar we moeten doorpakken!!! Door innovatie, 
transparantie en maatwerk te combineren, bouwen we aan een Bronckhorst waarin iedereen een 
thuis kan vinden.  

 
Sport en leefbaarheid 
Sport en leefbaarheid zijn twee van de speerpunten voor deze periode van de VVD. 
In alle dorpen/buurtschappen een ontmoetingsplek is onderdeel daarvan, maar ook gezonde sport-, 
cultuur- en ontspanningsverenigingen. 
In juli bij de behandeling van de perspectiefnota werd een VVD motie aangenomen om €250.000 
structureel te reserveren voor Sportief & Leefbaar Bronckhorst. Bij de behandeling in november van 
de programmabegroting werd een VVD/CDA motie aangenomen om van het begrotingsoverschot 
geld te gebruiken om meer van de ingediende plannen voor verbetering van sport en leefbaarheid te 
kunnen ondersteunen. 
In december werden 48 door het College beoordeelde plannen aan de Raad voorgelegd en door de 
Raad goedgekeurd: 28 voor groen licht, 8 voor oranje en 12 voor rood. De VVD pleitte om voor de 
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oranje en enkele van de rode plannen te heroverwegingen of met aanpassingen goedkeuring alsnog 
mogelijk gemaakt kan worden. 
Van de 28 groen licht plannen heeft ca. 50% direct of indirect een relatie met investeringen in 
(nieuwe/bestaande) buurt-/dorpshuizen of andere (sport)accommodaties die die functie (kunnen 
gaan) vervullen. Een speerpunt van de VVD gerealiseerd! 
 
Financiën 
Financieel uitgangspunt voor de VVD is "goed rentmeesterschap"; ofwel sluitende begrotingen, maar 
ook zorgdragen voor doteringen tbv reserves en de investeringsagenda om te kunnen blijven 
investeren in een vitaal Bronckhorst. 
Aan het begin van het jaar dreigde een ernstig tekort voor 2026 en verder. Voor de VVD reden om bij 
de wethouder financiën aan te dringen op het nemen van maatregelen. In de perspectiefnota van juli 
werd een reeks van besparingen voorgesteld, die weinig zouden opleveren, maar wel een flinke 
impact op voorzieningen zouden hebben. Vele van deze maatregelen werden door de Raad met 
steun van de VVD verworpen. Door éénmalige meevallers toont de actuele meerjarenbegroting 
inmiddels een positief saldo voor 2025/2026. Voor de jaren 2027/2028 is het begrotingssaldo 
vooralsnog negatief. Voor de VVD reden om juist te richten op maatregelen en investeringen in 
efficiëncy verhoging van de grootste posten uit de begroting. Hoe eerder, hoe effectiever. 
 
2025 
Ook in 2025 blijft de VVD zich inzetten voor: 

• Het stimuleren van energiebesparende maatregelen en goede inpassing van grootschalige 
opwekking waarbij de lasten en lusten evenwichtig verdeeld zijn mede door constructieve 
samenwerking tussen omwonenden en initiatiefnemers. 

• Woningbouw mogelijk in alle kernen, buurtschappen, ook in het buitengebied onder 
voorwaarden, voor alle categoriën inwoners. Nadruk op het verkorten van de procestijd 
tussen aanvraag en vergunningsverlening. 

• Het ondersteunen van initiatieven ten behoeve van sport en leefbaarheid, die een langdurig 
effect hebben en herkenbaar voorzien in de behoefte van de lokale gemeenschap. 

• Een gezonde financiele positie van de gemeente, inclusief reserveren, waarbij 
lastenverzwaringen voor de inwoners zoveel mogelijk worden voorkomen. 

• Ook de andere speerpunten 
 
De VVD-fractie in de Gemeenteraad wenst iedereen een kleurrijk en gezond 2025. 
 
Hans Puijk, Thea Lusink, Gerbert Tiecken, Daniëlle Rouwen, Stefan Beijer, Erik Nijhoff 
 
 
P.S. Bezoek ook eens de website van VVD Bronckhorst: https://www.vvdbronckhorst.nl 
 


